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Františkán brat Filip: „Všetky veci v našom živote budú mať 
iba takú hodnotu, nakoľko nás privádzajú k Láske...“

 Brat Filip, ako si spomína-
te na svoje detstvo? 

- Ako na čarokrásny úsek života...

 Boli ste ako malý chlapec 
aj zamilovaný? 

- Jasné že áno!

 Akú hru ste ako dieťa hrá-
vali najradšej?

- Myslím, že to bola hra Kráľu, 
kráľu daj vojačka, lebo sa pri nej 
dala krásne vyjadriť náklonnosť 
k nejakej dievčine...

 Čo bolo vašim detským 
snom? Túžili ste sa stať hasi-
čom, alebo ste už od začiatku 
cítili, že vás volá Boh do svo-
jich služieb?

- Hasičom nie, tí u  nás vtedy 
neboli, môj sen bol kombajnis-
ta. Neskôr možno kňazský kom-
bajnista.

 Aké boli pre vás vaše štu-
dentské časy? Boli ste typic-
kým pubertiakom s  bežnými 
starosťami?

- Bol aj nebol zároveň...

 Dostávali ste sa v tomto 
veku aj do problémov?

- Samozrejme, keď som naprí-
klad podpálil veľký stoh slamy 
a  prišli hasiči aj polícia, ktorá 
ma potom v aute vypočúvala.

 Ako ste vnímali školu? 
Bola to pre vás skôr povin-
nosť, ako radosť? Aké boli 
vaše obľúbené predmety 
a aké ste, naopak, v láske ne-
mali?

- Škola povinnosť, ale prestávky 
veľká radosť... Obľúbený pred-
met literatúra a  prírodoveda, 
ak teda nepočítam telesnú, nuž 
a  neobľúbený, na ktorom som 
sa potil, bola matematika. Pri 
učení násobilky v  treťom roč-
níku, myslím, som totiž chýbal 
zo školy tri týždne a táto trau-
ma dala potom nesprávny smer 
celému môjmu matematickému 
životu... 

 Mali ste nejaké mimo-
školské aktivity?

- Chodieval som na recitačné 
súťaže.

 Máte na toto obdobie ne-
jakú výnimočnú spomienku?

- Fuu, veľa, keď som s  kama-
rátmi išiel na potok merať ľad 
a  prehupol som sa, prúd ma 
stiahol pod ľad...

 Aké knihy ste čítali naj-
radšej a aké filmy či hudbu ste 
obľubovali?

- Knihy som nečítal žiadne, na to 
bol môj brat. S  filmami to bolo 
podobne, lebo sme dlhé roky môj-
ho detstva mali mrchavú anténu 
na prvý program, tak som na dru-
hom musel sledovať všelijaké do-
kumentárne filmy. V hudbe som si 
kvôli hodnotným textom obľúbil 
slovenský pop 70. a 80. rokov.

 V akom veku ste sa defini-
tívne rozhodli vstúpiť do re-
hole? Ako sa k tomu postavilo 
vaše okolie a rodina? Podporili 
vás? Našli sa aj takí, čo vás od 
tohto rozhodnutia odhovárali?

- Mal som 21 rokov, rodine som 
do poslednej chvíle všetko tajil, 
takže bola v šoku. Nikto to neča-
kal od tak rozbesneného chlapca. 
Suseda ma odhovárala, aby som 
nebláznil, vraj človek, ktorý mal 
vždy tak rád život, by sa nemal za 
živa pochovať v reholi...

 Prečo ste si vybrali rehoľné 
meno Filip?

- To mi za mierne humorných 
okolností vybrala maminka so 
sestrou.

 Ak by ste si mali vybrať 
znova, zvolili by ste si život 

v reholi, alebo by ste sa vybrali 
iným smerom?

- To iba sám Dobrý Pán Boh vie.

 Čím by ste boli, keď nie 
mníchom?

- To môžem len hádať, ale nazdá-
vam sa, že by som v  živote išiel 
oveľa viac po povrchu.

 Čo je vašou každodennou 
inšpiráciou pri vykonávaní vá-
šho poslania?

- Skôr by som sa opýtal, že Kto?

 Ako vyzerá váš bežný deň? 
Máte popri Galambe a  iných 
aktivitách aj voľný čas na re-
laxáciu? 

- Ráno, naobed, večer modlitba, 
pomedzi to veľa spovedania – aj 
súkromného, teda mimo rozpis 
a  potom snaha o  všeličo zmys-
luplné... V týchto dňoch času na 
relax neostáva, avšak je to moja 
vina, lebo mám habadej času, 
len ho mám asi mrchavo zade-
lený.

 V roku 2007 ste boli ocene-
ný Cenou primátora Bratisla-
vy za vašu prácu v klube „Hľa 
človek“.  Ako ste sa dostali až 
do Bratislavy? Bavila vás prá-
ca ľuďmi, ktorým chýba aj do-

Tieto vety sme našli ako 
úvod k jednému z  roz-
hovorov. Sú tak pravdivé, 
že sme ich, jednoducho, 
museli skopírovať: „Je 
františkán, ale nie je člo-
vekom minulosti, sleduje 
aj médiá a vie sa v nich 
orientovať. Žije v kláš-
tore, ale nie je uzavretý. 
Brat Filip.“ Náš rozhovor  
s bratom Filipom  nerie-
ši nič vážne, nenájdete 
v ňom žiadne zložité 
filozofické úvahy. Ponúka 
úplne jednoduchý po-
hľad na človeka, ktorého, 
keď sa s ním čo i len na 
chvíľu stretnete,  z tej 
hĺbky duše musíte mať 
radi...
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mov? Posunulo vás pôsobenie 
v tomto klube niekam ďalej?

- V  Bratislave som študoval te-
ológiu. Popri tom som sa snažil 
rozvinúť prácu s  bezdomovcami 
na území centra Bratislavy. To, 
že si to niekto od boku všimol 
a ocenil,  je vedľajšie, bezdomov-
ci ma naučili zopár právd, ktoré 
treba do života vedieť...

 Prečo ste sa ujali projektu 
Galamba? Mali ste na to nejaký 
konkrétny dôvod? Je pre vás ten-
to projekt niečím výnimočný?

- Projektu Galamba som sa zhos-
til vďaka vnútornej bolesti, ktorú 

som práve mal. Ani som nevedel, 
že sa ten priestor môže stať v mo-
jom živote taký výrazný. Myslím, 
že je výnimočný v nezanedbáva-
ní dobrého a dúfam, že môže byť 
výnimočný pre každého človeka, 
ktorý si nechce zvyknúť pohodl-
ne žiť a málo premýšľať...

 V 2013 ste boli vysvätený 
za kňaza, čo sa dá považovať 
za dôležitý krok v živote. Mali 
ste od tohto nového stavu kon-
krétne očakávania? Prekvapi-
lo vás niečo v novej funkcii?

- Očakával som službu Bohu a ľu-
ďom. Prekvapili ma snáď mnohé 
vzácne nepoznané bytosti, ktoré 
všade naokolo žijú a  vytvárajú 
úprimné puto s Bohom.

 Zmenilo sa niečo aj vo va-
šom súkromí?

- Ostal som viac sám... aj 
uprostred ľudí.

 Máte vo svojom voľnom 
čase nejakú obľúbenú aktivi-
tu? Nejaký šport, knihy či nie-
čo iné?

- Kolobežkovanie... Ale už dlho  
sa chystám prinavrátiť k  beha-
niu.

 Máte želanie, za ktoré sa 
každý deň modlíte?

- Myslím, že mám dosť želaní 
a túžob, ktoré by som možno ešte 
chcel zrealizovať. Boh o nich vie, 
aj keď mu ich denne nepredkla-
dám.

 Riadite sa vo svojom živote 
nejakým heslom, podľa ktoré-
ho sa snažíte žiť? Akým?

- Na heslá som ja nikdy príliš ne-
bol, ale považujem za pravdivý 
výrok, že všetky veci v našom ži-
vote budú mať iba takú hodnotu, 
nakoľko nás privádzajú k Láske...

- Náš rozhovor zakončíme v Ga-
lambe...

- Touto cesto by som veľmi rád 
pozval všetkých na jubilejnú 
slávnosť Sedembolestnej Pan-
ny Márie na Galambe, ktorá 
sa uskutoční 15. septembra 
v  miestnej kaplnke. Pri tejto 
príležitosti chceme požehnať 
aj novopostavenú pustovňu sv. 
Antona Paduánskeho, ktorá 
bude slúžiť na znovuobjavenie 
pravdy, lásky a  pokoja v  roz-
háranej duši a  zvon do veže 
kaplnky ako výraz úcty a vďaky 
patrónke tohto miesta – Sedem-
bolestnej Panne Márii. 

Kristína Daňová 
Adriena Šmihulová 
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